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ACTA NÚM. 11 

Comissió de Campus, Sostenibilitat i 
Agenda 2030 
 
Raúl Aragonés Ortiz  
Jordi Nadal Tersa (en substitució de   
Jordi Bartolomé Filella) 
Sergi Castells Segura 
Mónica Espejo Segura 
Antonio Espinosa Morales 
Xavier Gabarrell Durany 
Benet Gunsé Forcadell 
Benjamín Lázaro Miranda 
Xavier Ramos Morilla 
Alejandro Rialp Criado 
Albert Texidor Martínez 
Jaume Tintoré Balasch 
Olga Torres Hostench 
Esther Zapater Duque 
 

 
 
A les 10h del dia 20 de setembre de 2024, es 
reuneixen, en sessió ordinària, a la sala de juntes 
del Rectorat, sota la presidència del vicerector de 
Campus i Sostenibilitat, Xavier Gabarrell Durany, 
els membres de la Comissió de Campus, 
Sostenibilitat i Agenda 2030 assenyalats al 
marge. 
 

 

No assisteixen a la reunió Javier Asensio Ruiz de Alda, Ismael Iván Blanco Fillola, Juan 
Jesús Donaire Benito, Kevin Fernández Ramallo ni Virginia Luzón Fernández. S’han 
excusat d’assistir-hi Albert Bonillo Martín, Susana Navas Navarro, Begonya Saez 
Tajafuerce, Cristina Palet Ballús, Silvia Altafaja Vela, Marta Bertrán Tarrés, Manel López 
Béjar i Andreu Pompas Alcaraz. 

Hi assisteix amb veu i sense vot Gonçal Badenes Guia.  

Hi assisteixen com a convidats Alba Cabañas Varales, Josep Boldú Bochaca, Anna 
Florensa Botines, José María Martínez Expósito, Mireia Cendrós Carreras, Andreu Benet 
Busquets i Àngels Guimerà Guinot.  

Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 

 

Ordre del dia 

 

1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió  
2. Informe del vicerector de Campus i Sostenibilitat  
3. Informe de l’adjunt al Vicerectorat de Campus i Sostenibilitat per a les TIC  
4. Aprovació, si escau, de propostes d’actuació i mesures a implementar en el Servei 

Activitat Física curs 2024-2025 
5. Informació en relació a programaris i llicències per colꞏlectius 
6. Informació sobre l’accés a l’aigua regenerada en el Campus 
7. Assumptes de tràmit 
8. Torn obert de paraules 
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Desenvolupament de la sessió 

 

El president dona la benvinguda com a nou membre de la Comissió a Alejandro Rialp, nou 
degà de la Facultat d’Economia i Empresa, amb efecte del dia 13 de setembre de 2024, i 
agraeix la feina feta per Judith Panadés, anterior degana. 

 

1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 

Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Campus, Sostenibilitat 
i Agenda 2030 acorden aprovar l’acta de la sessió de 4 de juny de 2024.  
 

2. Informe del vicerector de Campus i Sostenibilitat 

El president explica que, des que va arribar al càrrec, ha intentat donar més dinamisme a 
aquesta comissió i que, per fer-ho, n’ha augmentat la freqüència de les sessions. 

Comenta que una de les qüestions de les quals està més content des que ocupa el càrrec 
és l’aprovació de la política climàtica, que estipula uns compromisos molt rigorosos.  

Explica que aquest curs se centrarà a conscienciar la comunitat universitària sobre la 
necessitat de minimitzar el consum d’energies fòssils amb el lema «Reduïm l’ús de 
combustibles fòssils!». Informa que se celebraran un seguit d’activitats al voltant d’aquest 
lema, i que una de les més importants és el Vagó de la Ciència, que es va inaugurar aquesta 
setmana. Afegeix que es tracta d’una acció que pot tenir molt impacte, ja que es calcula 
que Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya té uns tres milions d’usuaris. 

A continuació, el president informa que ja han arribat les dades definitives sobre la petjada 
de carboni de la Universitat de l’any 2023, i són lleugerament inferiors que les dades 
provisionals que es van mostrar la primavera passada. Explica que s’ha millorat molt pel 
que fa al consum, per la qual cosa s’han reduït les emissions, però que, de totes maneres, 
s’hi ha de continuar treballant, en especial pel que fa a les emissions d’abast 3.  

També parla sobre la tasca d’informació que s’ha fet als patronats de les diferents entitats 
participades per la UAB en relació amb els compromisos que la Universitat ha adquirit en 
política climàtica, i diu que se’ls ha instat a adquirir compromisos similars. 

Explica diverses accions que es duen a terme relacionades amb la recollida selectiva.  

Així mateix, informa que, a falta d’un pla de gestió forestal, s’han de fer unes accions 
específiques per evitar certs accidents, com ara talar alguns arbres; que es va fer un 
mapatge de riscos i que a l’estiu es van gestionar les situacions que es consideraven de 
risc elevat. També comenta que, per cada arbre que es tali, se’n volen plantar dos o tres, 
però que això s’ha d’emmarcar en un pla de gestió forestal que encara no s’ha elaborat.  

Finalment, el president mostra una presentació amb les diferents actuacions que es van 
dur a terme durant l’estiu al campus: actuacions de reformes i millores, actuacions relatives 
a les diferents instalꞏlacions (màquines refredadores, façanes, bancs, lavabos, etc.) i 
actuacions en relació amb la urbanització, arranjaments i aïllaments de cobertes, 
senyalització i manteniment general.  

El president obre un torn de paraules. 
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Es pregunta si es fa un seguiment dels compromisos de política climàtica de les entitats en 
què participa la Universitat, i es respon que encara no s’ha fet però que se’n vol donar 
compte a finals d’any. 

Seguidament, es pregunta si es fa un recompte de les actuacions que s’han fet i les que 
estan pendents en relació amb l’estat dels tancaments de les finestres i d’altres 
equipaments, ja que això incidirà en la reducció del consum energètic. El director 
d’Arquitectura i Logística respon que, tot i que les finestres són l’element més visible, també 
s’han dut a terme moltes altres actuacions que no ho són tant, com ara l’aïllament de les 
cobertes. Afegeix que no tenen quantificat el nombre de finestres que queden pendents, 
però que estan fent actuacions que ronden el milió d’euros per any i que ja s’està 
programant la nova tanda de lots de finestres per a l’estiu vinent. Quant a les cobertes, 
informa que estan començant per aquelles en què és possible instalꞏlar-hi plaques 
fotovoltaiques.  

Tot seguit, es pregunta per les despeses en urbanisme. En concret, es fa èmfasi en el fet 
que es continuen gastant diners en urbanisme malgrat que la UAB no és un ajuntament. El 
president respon que hi està d’acord i afegeix que es dediquen entre set i vuit milions 
d’euros anuals a aquesta qüestió. Així mateix, informa que una de les clàusules més 
conflictives a l’hora de negociar els convenis de cessió d’ús és la de despeses de ciutat, 
però afirma que l’Equip de Govern s’ha proposat incloure-la en tots els convenis. Per 
acabar, afegeix que passa el mateix amb els residus i els abocaments i informa que han 
demanat a entitats externes que prenguin mostres de les aigües residuals per fer-ne un 
control.  

A continuació, es pregunta si els béns estan assegurats degudament, ja que en alguns 
casos s’han trobat que l’assegurança no ho cobria tot. El director d’Arquitectura i Logística 
respon que, si mai alguna cosa s’espatlla i l’empresa asseguradora no se’n vol fer 
responsable, els haurien de comunicar el cas perquè el valorin.  

Finalment, es debat sobre una petició que alguns treballadors han fet arribar a determinats 
agents socials. S’informa que aquests treballadors demanen que s’incrementin els punts 
de recàrrega de vehicles elèctrics i que es controli més l’estona que s’hi estan els cotxes. 
El president respon que aquesta situació necessita actuacions urgents i que l’any passat 
es va aprovar un primer document d’actuació que fixava unes bases que s’havien de 
desplegar. Informa que actualment es poden distingir diversos tipus de punts de recàrrega 
per a vehicles elèctrics: a) els que no compleixen la normativa i que s’han de regularitzar 
d’acord amb la normativa vigent però que ja es veu que són difícils d’adaptar, b) els que no 
la compleixen però són fàcils d’adaptar a la normativa interna, i c) els que es destinen a la 
flota de vehicles de la Universitat; i d) els que la Universitat ofereix a empreses que presten 
els seus serveis a la Universitat, en el marc de les exigències sobre mobilitat sostenible 
que se’ls hi demana.  

El president informa que actualment s’estan començant a regularitzar els punts de 
recàrrega que no compleixen la normativa i indica que el pas següent és fer un control de 
l’ús que se’n fa, cosa que requerirà un desplegament. El president afegeix que hi ha alguns 
punts de pagament que estan completament adaptats a la normativa i que s’utilitzen molt 
poc. En tot cas, comenta que aquest tema s’ha de tractar en el nou pla de mobilitat.  

 

3. Informe de l’adjunt al Vicerectorat de Campus i Sostenibilitat per a les TIC 

El president dona la paraula a l’adjunt al Vicerectorat de Campus i Sostenibilitat per a les 
TIC, que comenta les actuacions que han dut a terme des de juny. 
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Explica que el Comitè de Seguretat de la Informació de la UAB s’ha reunit per revisar el 
nou text de la normativa de seguretat i fer-hi propostes de millora, i afegeix que aquest 
document l’haurà d’aprovar el pròxim Consell de Govern. Tot seguit, explica que, a partir 
d’aquí, s’ha iniciat una fase de revisió de protocols: el protocol d’actualització de les 
configuracions de sistema i el protocol d’incidència dels ordinadors corporatius, ja que es 
van detectar unes deficiències en aquest protocol i el volen revisar.  

Matisa que no s’estan vigilant els ordinadors dels treballadors, sinó que simplement s’està 
analitzant si els ordinadors s’han connectat a la xarxa o no. Afegeix que, en cas que un 
ordinador no s’hagi connectat a la xarxa en un temps prolongat, es comenta amb l’usuari.  

També explica que, juntament amb el Vicerectorat d’Organització, s’han revisat els 
procediments de necessitat de transformació digital.  

Així mateix, comenta que està en marxa la revisió de la connectivitat de la xarxa als centres. 

A continuació, informa que finalment Telefónica ha instalꞏlat les antenes noves al campus, 
malgrat que encara no estan del tot operatives.  

Informa que s’ha creat la Comissió Assessora de Ciència Oberta, a la qual estan convidats.  

Per acabar, explica que han continuat coordinant grups d’interès en eines d’intelꞏligència 
artificial en docència i gestió.  

S’obre un torn de paraules.  

Es pregunta per les antenes noves, ja que algunes persones de la Comissió no han notat 
millores en la cobertura. Es respon que ja estan instalꞏlades i en marxa, però que només 
donen cobertura 3G. S’afegeix que falta un permís del Ministeri però que s’espera que es 
resolgui aviat perquè fa anys que s’arrossega aquest tema.  

Es pregunta per la Comissió de les TIC, que s’hauria d’haver reunit i encara no ho ha fet. 
Es respon que es reuniran aviat. 

Finalment, es pregunta si hi ha una assegurança en cas d’atacs informàtics. Es respon que 
no. El gerent afegeix que just abans de l’atac informàtic es va valorar aquesta qüestió, però 
que, una vegada feta l’anàlisi, ho van descartar perquè no valia la pena per la cobertura 
que oferien les assegurances. Afegeix que l’assegurança hauria de consistir a tenir un 
sistema robust.  

 

4. Aprovació, si escau, de propostes d’actuació i mesures a implementar en el Servei 
Activitat Física curs 2024-2025 

El president recorda que ja es va avançar aquest tema a la sessió anterior de la Comissió, 
en què es va destacar que s’estava a punt d’arribar a una situació de saturació i es van 
debatre algunes propostes d’actuació.  

El president també explica que, per tal de mantenir la qualitat del servei i assolir l’objectiu 
de tenir 10.000 persones abonades a finals de 2025, el director del Servei d’Activitat Física, 
després d’analitzar les diverses propostes, considera que la més viable seria implementar 
les mesures següents: a) una segona ampliació de la sala de fitnes amb l’objectiu 
d’incrementar l’aforament i les reserves de l’activitat de fitnes, b) mantenir totes les activitats 
esportives actuals, c) reforçar el control de les instalꞏlacions, i d) continuar impulsant la 
captació de persones abonades que tinguin prioritats en la pràctica esportiva que no siguin 
exclusivament les que ofereix la sala de fitnes. 
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Es pregunta si aquestes actuacions seran provisionals, ja que hi hauria d’haver un nou pla 
estratègic. Es respon que sí, però que és més que probable que aquesta situació s’allargui 
durant uns quants anys.  

Així mateix, es pregunta si es traslladaran les màquines o si se’n compraran de noves. Es 
respon que es traslladaran les de càrdio i que es comprarà equipament de força.  

Per acabar, es pregunta si és un gran sacrifici eliminar la sala d’estudi del Servei d’Activitat 
Física. Es respon que sí, però que també hi ha altres sales d’estudi al campus que fan 
aquesta funció.  

Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Campus, Sostenibilitat 
i Agenda 2030 acorden el següent:  
 

PRIMER.- Aprovar les propostes d’actuació i mesures a implementar en el Servei 
Activitat Física curs 2024-2025, de conformitat amb l’Annex núm. 1. 

SEGON.- Comunicar aquest acord al Servei d’Activitat Física per al seu coneixement 
i exercici de les seves competències. 

 

5. Informació en relació a programaris i llicències per col·lectius 

El president dona la paraula al senyor Antonio Espinosa, adjunt al Vicerectorat de Campus 
i Sostenibilitat, que comenta les actuacions que han realitzat des del juny fins ara. 

Explica que s’ha reunit el comitè de seguretat TIC de la UAB amb la idea de revisar i fer 
una proposta sobre el nou test de normativa de seguretat, el qual s’haurà d’aprovar pel 
proper Consell de Govern. A partir d’aquí, s’ha iniciat fase de revisió de protocols: el protocol 
d’actualització de les configuracions de sistema i el protocol d’incidència dels ordinadors 
corporatius, ja que es van detectar unes deficiències en el protocol i volen revisar-ho.  

Matisa que no s’estan vigilant els ordinadors dels treballadors, sinó que simplement s’està 
analitzant si els ordinadors s’han connectat o no a la xarxa. En cas que en un temps 
prolongat no s’hagi connectat a la xarxa un ordinador, es comenta amb l’usuari.  

També explica que, juntament amb el vicerectorat d’Organització s’ha fet la revisió dels 
procediments de necessitat de transformació digital.  

Explica també que tenen en marxa el projecte de la revisió de connectivitat de la xarxa als 
centres. 

Seguidament informa que finalment Telefònica ha instalꞏlat les noves antenes al Campus, 
tot i que encara no està totalment operativa la cobertura 5G.  

Informa que s’ha creat la Comissió Assessora de Ciència Oberta, a la qual estan convidats.  

Per últim, explica que han seguit duent a terme la coordinació de grups d’interès en eines 
d’intelꞏligència artificial en docència i gestió.  

S’obre un torn de paraules. Es demana aclariment sobre la llicència A1 de Microsoft que es 
retira. Es respon que la llicència que es retira és la Llicència A1 Office Plus i que s’ha de 
fer la transició a les noves llicencies Microsoft A1, A3 i A5 365.  

Es pregunta en quins dispositius es pot utilitzar la llicència Microsoft A1 365-Office. Es 
respon que es pot instalꞏlar fins a cinc mòbils, cinc tauletes i cinc ordinadors. S’aclareix que 
sí que es pot instalꞏlar una llicència d’Office en un ordinador personal, però sempre que 
aquest dispositiu ja tingui instalꞏlat Windows 11. Es matisa que això és possible amb les 
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llicències A3 i A5, ja que els colꞏlectius que tinguin una llicència A1 només poden utilitzar el 
programari en línia.  

Tot seguit, es pregunta quina llicència tenen els ordinadors per a docència. Es respon que 
les llicències d’Office sempre estan vinculades a una persona, de manera que, si algú 
s’identifica com a usuari de la UAB, podrà fer servir el programari. Quant a la llicència de 
Windows, s’explica que els ordinadors de les aules van per una altra banda, ja que tenen 
una llicència que no està lligada a un usuari. S’indica que passa el mateix amb els 
ordinadors que es poden reservar i que no són ordinadors d’aula. El president afegeix que 
és important que es comprin equips homologats, perquè ja compleixen tota aquesta 
política. En relació amb el document de seguretat que han presentat, explica que sempre 
hi ha d’haver una persona responsable de l’equip.  

Seguidament, es pregunta si hi ha una previsió per fer la transició de SAP, així com per fer 
una formació específica del programari. Es respon que actualment la Universitat està en 
una situació excepcional perquè està allargant la vida del programari que s’hi fa servir, però 
que tot té un límit. S’explica que, en el moment en què el programari arribi al límit, s’haurà 
de fer una transició que s’haurà de planificar bé, i s’afegeix que caldrà estudiar l’impacte 
que podria tenir, ja que la tecnologia evolutiva de SAP HANA és diferent.  

La Comissió agraeix la presentació i les explicacions i es comenta que faltaria afegir a la 
mateixa el Servei d’Informàtica Distribuïda d’Educació.  

 

6. Informació sobre l’accés a l’aigua regenerada en el Campus 

El president explica que aquest punt se suprimeix.  

 

7. Assumptes de tràmit 

No n’hi ha. 

 

8. Torn obert de paraules 

No n’hi ha. 
 

 

A les 11.58 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 

 

 
 
La secretària Vist i plau 
 El president 
 


